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JEGYZŐKÖNYV 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási és Kulturális 

Bizottsága 2015. január 26-án, hétfőn, 1400 órai kezdettel a Városháza a 102-es 

tanácstermében megtartott üléséről. 

Jelen vannak: 

 Nánási Tamás, bizottsági elnök 

 Éhn András, bizottsági tag 

 Fekete Péter, bizottsági tag 

 Tálas-Tamássy Richárd, bizottsági tag 

 Varga László, alpolgármester 

 Szakadáti László, alpolgármester   

 dr. Kovács András, jegyző  

 Hingyiné Molnár Ildikó, óvodavezető, Benedek Elek Óvoda 

 Rack Ferencné, igazgató, Ritsmann Pál Német Nemzetiség Ált. Isk., BNNÖ elnöke 

 Gál Edit tagintézmény-vezető, Czuczor Gergely Tagiskola 

 Ábrahám Ferencné, igazgató, Biai Református Általános Iskola 

 Korbuly Klára, igazgató, Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskola 

 Szádváriné Kiss Mária, igazgató, Faluház és Karikó János Könyvtár 

 Tóth Tamás, munkatárs, Családsegítő Központ 

 Sáfár Ferenc, ügyvezető, BioGastro Kft. 

 Vernes Ibolya, ügyvezető, BioGastro Kft. 

 Ihászné Pálfi Katalin, referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Nánási Tamás: Üdvözli az Oktatási és Kulturális Bizottságon megjelenteket, külön a 

BioGastro Kft. képviselőit. Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes. A jegyzőkönyv 

hitelesítésére felkéri Éhn András bizottsági tagot. A napirendhez módosító indítványa nincs. 

A 4. napirendhez mellékletként elkészült anyag mindenki asztalán megtalálható, tehát ezt a 

napirendet is lehet tárgyalni. 

A bizottság három igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

napirendet elfogadta. 
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Napirend: 

1) Tájékoztató az új közétkeztető szolgáltatásával kapcsolatos tapasztalatokról 

2) Biatorbágy Város ifjúságpolitikai koncepciójáról 

3) A Biatorbágyon működő civil szervezetek 2015. évi támogatásáról 

4) A Biatorbágyi Értéktár Bizottság működésével összefüggő kérdésekről 

5) A 2014. decemberi önkormányzati rendezvények értékelése 

6) A 2015. februári-márciusi önkormányzati rendezvények előkészítése 

7) A Benedek Elek Óvoda és a Gólyafészek Bölcsőde nyári nyitva tartásáról 

8) Az Orsósmagnó Múzeum Biatorbágyra telepítéséről 

9) Az Oktatási és Kulturális Bizottság 2015. évi munkatervéről 

10) "A legszebb konyhakertek - Magyarország legszebb konyhakertje" országos 

programhoz való csatlakozásról 

 

1) Tájékoztató az új közétkeztető szolgáltatásával kapcsolatos tapasztalatokról 

Nánási Tamás: Az előterjesztés tartalmazza a november 25-ei intézményvezetői értekezlet 

idevonatkozó részét valamint az intézményektől december-január hónapban beérkezett 

véleményeket. Először a szolgáltatónak adja meg a lehetőséget a reagálásra, azután kéri a 

jelen lévő intézményvezetők véleményét. 

Vernes Ibolya: Az óvodából és a Biatorbágyi Általános Iskolából csak pozitív észrevételek 

jöttek. A Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Iskolából érkeztek kifogások a rakott ételekkel, 

főtt tojással, összeragadt tésztával kapcsolatban. Ezeket figyelembe veszik és orvosolják. 

Ami nagyon fontos, hogy ha kevesebb badella érkezik, azonnal jelezzék, mert fél órán belül 

ki tudják szállítani a hiányzó adagot. A református iskolából kaptak olyan jelzést, hogy 

egyáltalán nem ízlik az étel. Szeretnék, ha részletesebb véleményt kapnának, mert akkor 

tudnak érdemben reagálni, illetve változtatni. A családsegítőtől jött még mennyiségi kifogás, 

illetve két lemondás történt. Tapasztalataik szerint az idősebb korosztálynak a legnehezebb 

megfelelni. 

Ábrahám Ferencné: Összehasonlíthatatlanul javult a minőség december második felétől, 

köszönik szépen, hogy reagáltak a visszajelzésekre. 
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Szakadáti László: A városházán csak az ebédről tudnak véleményt alkotni, ezzel 

kapcsolatban megerősíti, hogy sokat javult az ételek összetétele és az íze is. Nem tudja mire 

vélni ennek az okát, de reméli, hogy nem lesz visszaesés. 

Varga László: Őhozzá érkezett olyan észrevétel, hogy a decemberi javulás után januárban 

egy kis visszaesés következett be. Ez szülőktől származó információ. 

Hingyiné Molnár Ildikó: Az óvoda kezdettől fogva szerette ezeket az ételeket. Ő nem vett 

észre hullámzást a minőségben. A jelenlegi étlap már nem tartalmaz annyi ismeretlen ételt, 

gyermekbarátabbnak mondható. 

dr. Kovács András: Több szülői megkeresés érkezett szóban és írásban abból a célból, 

hogy valamilyen fórum keretében kaphassanak információt a közétkeztetésben 

bekövetkezett törvényi előírásokról és az új szolgáltató által hirdetett egészséges 

táplálkozásról. 

Vernes Ibolya: Természetesen örömmel vállalnak partnerséget abban, hogy a szülők is 

megismerkedjenek az új ételekkel, esetleg otthon is főzzenek hasonlókat és akkor az 

iskolában már nem lesz idegen, ismeretlen az adott étel. 

Sáfár Ferenc: Szeretnének egy kicsit több támpontot kapni arra vonatkozóan, hogy mivel is 

készüljenek, de természetesen állnak rendelkezésre. 

Rack Ferencné: Míg korábban csak külső megfigyelőként szemlélték azt, ahogyan a 

gyerekek fogyasztják az ételeket, valamint a napközis kollégák és a konyhai dolgozók 

véleményére alapoztak, az elmúlt napokban megkérdezték magukat a gyerekeket is. 

Hatvannyolc, főleg felső tagozatos gyermek 63%-a mennyiségileg megfelelőnek tartja az 

ételt. A krémleveseket, húsos leveseket, zöldséges leveseket nagyjából egyenlő arányban 

kedvelik.  A zöldségféléket legszívesebben saláta formájában fogyasztják. A tízóraira kapott 

zöldségek közül legnépszerűbb a sárgarépa, hagyma, uborka és a savanyú káposzta. A 

retket viszont nem szeretik. A köretek közül az otthoni szokásoknak megfelelően a rizst és a 

burgonyát szeretik a legjobban. A második fogások közül a húst körettel fogyasztják 

szívesen, de népszerűek a kifőtt tészták is, grízes, mákos, káposztás, krumplis.  Többször 

ennének, ha lehetne, lekváros kenyeret, kalácsot tízóraira.  Viszont nem szívesen eszik a 

kikevert krémeket, mint pl. a tojáskrém, a túrókrém. Kedvelik viszont a müzlit, joghurtot. 

Uzsonnára szívesen eszik a tonhalat, de örülnének a zsíros kenyérnek is. 

Szádváriné Kiss Mária: A Faluház szívesen biztosít helyet a szülői fórumnak, esetleg 

összefogásban az Egészséges Biatorbágyért Egyesülettel. 
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Nánási Tamás: A fentiek alapján kéri a bizottságot, hogy fogadja el a tájékoztatót, illetve 

támogassa dr. Kovács András jegyző úr javaslatát egy szülői fórum megtartására a 

közétkeztetésben zajló változások megismertetése céljából. 

Szavazás: 

A bizottság három igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

tájékoztatót elfogadta és a javaslatot támogatta. 

Fekete Péter megérkezett az ülésre. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület 

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

13/2015. (I. 26.) számú határozata 

Az új közétkeztető szolgáltatásával kapcsolatos tapasztalatokról 

 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta és elfogadta a BioGastro Kft. közétkeztetési 

szolgáltatásával kapcsolatos tapasztalatokról szóló tájékoztatót. Támogatja, hogy egy 

szülőknek szóló rendezvényen ismertesse meg a cég a közétkeztetésre vonatkozó új 

szabályokat és az általa készített reform ételek és az egészséges életmódra nevelés 

összefüggéseit. 

 

2) Biatorbágy Város ifjúságpolitikai koncepciójáról 

Nánási Tamás: Az egészségügyi és szociális bizottság ülésén az a javaslat fogalmazódott 

meg, hogy az elkészült cselekvési terv megér még egy kört, amellett, hogy tiszteletre méltó a 

készítők eddig tett erőfeszítése.  A vita különösen akörül rajzolódott ki, hogy az ifjúsági 

referenst hol milyen formában kell, érdemes alkalmazni és foglalkoztatni, milyen munkát kell 

végeznie. Ebben nem született ott egyetértés, és ezért javasolta a bizottság, hogy legyenek 

további egyeztetések. A javaslat az ifjúsági referenst a polgármesteri hivatal állományában 

gondolja elhelyezni, ezzel szemben a bizottságban olyan javaslat fogalmazódott meg, - bár 

erről bizottsági döntés nem született -, hogy inkább valamelyik intézményben kellene ezt a 

munkakört létrehozni. Véleménye szerint egy hivatali hierarchikus rendben, nem feltétlenül 

működik az érdekvédelmi munka, egy intézménytől fölfelé viszont szükségszerű, sőt, 

valamennyire kötelező is a bizonyos tevékenységekkel kapcsolatos érdekvédelem, és a 

felülről építkezés helyett inkább az alulról építkezésre kellene helyezni a hangsúlyt. A 

felsorolt tevékenységekből három volt olyan, amiről úgy gondolja, hogy ifjúsági segítőnek 

vagy referensnek a feladatköre lehetne.  
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Fekete Péter: Egy másik esetleges megoldásra szeretné irányítani a figyelmet. A 

közneveléssel és a közművelődéssel kapcsolatban az az elmúlt évek tapasztalata, hogy 

hasznára vált ennek két területnek, hogy lett a hivatalban egy szakmai végzettséggel 

rendelkező referense. Ennek mintájára, valószínűnek tartja, hogy az ifjúsággal kapcsolatos 

ügyek felelőse is segítené az ifjúságot érintő feladatok magas szintű megvalósítását. 

Továbbmenve, el tudna képzelni a hivatalon belül egy olyan szervezeti egységet, amelyikben 

az oktatás, a közművelődés,a kultúra és az ifjúságpolitika képviselve van. 

Szádváriné Kiss Mária: Az előkészítő munka során nem tisztáztuk eléggé, hogy két 

különböző dologról és két különböző személyiségű emberről van szó akkor, amikor az 

intézményi keretek között dolgozó, a terepen dolgozó ízig-vérig gyakorlati munkát végző 

népművelőről beszélünk, és megint másféle erősségekkel rendelkező hivatali teendőket 

ellátó, jogszabályokban, pályázatokban eligazodó hivatali referensről. Erről tényleg többet 

kell még beszélni, ezt jobban ki kell munkálni. 

Szakadáti László: Mielőtt új felelős vagy új szervezet rendszerbe állításán gondolkodnának, 

javasolja megfontolni a már meglévő erők koncentrálását. Az önkormányzatnál a humán 

ügyekért felelős alpolgármester személyét tartja erre alkalmasnak, akinek a feladatkörébe jól 

illeszkedne az ifjúságpolitika, mint horizontálisan minden területet átható nézőpont. Az ő 

feladata éppen azoknak az intézményeknek a felügyelete, összefogása, amelyek az 

ifjúsággal foglalkoznak. 

Tóth Tamás: Ahogyan az az egészségügyi és szociális bizottsági ülésen elhangzott 

kérésként, rendezünk egy találkozót az ifjúsági referenssel kapcsolatos kérdésekről az 

önkormányzat részvételével. Ifjúságsegítők most is dolgoznak, ez nem keverhető össze a 

hivatalba gondolt ifjúsági referenssel. Biatorbágy jelenleg nem tudja megtartani a fiatalokat. 

Sem azokat, akik a leszakadókhoz tartoznak, sem az ún. jó családból való, továbbtanuló 

fiatalokat. Hangsúlyozza, hogy mindkét réteg problémával, szükségleteivel foglalkozni kell. 

dr. Kovács András: Az ifjúsági referensi feladatokat leginkább önkormányzati tanácsadói 

pozícióban tudja elképzelni. Személyes véleménye az, hogy megfelelő embert kell találni 

erre a feladatra, másodlagos a foglalkoztatás módja. Ő a polgármesteri hivatal 

szervezetében nehezen tudja elképzelni ezt a munkakört. 

Fekete Péter: Több intézmény is megnyilvánult a vitában, ebből azért látszik, hogy ifjúsággal 

talán majdhogynem az összes intézmény foglalkozik. Tehát családsegítő, iskolák, 

művelődési ház, óvoda, aztán ott vannak a sportegyesületek, a többi egyesületek, rendkívül 

szerteágazó, sok terület. Tehát ilyen szempontból mégis csak jó, ha valaki ezt összefogja. 

Azért hozta fel példának az oktatási referens pozíció létrejöttét, mert ez rokon terület, ezért 

lehetne ebből egy szervezeti egységet létrehozni. Kéri jegyző urat, hogy gondolkozzon, a 
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hivatalon belül lehetne-e egy szervezeti egység, amelyben valamilyen munkamegosztás 

szerint tudják ezt a feladatot végezni. A másik pedig, hogy jó tapasztalat volt, tehát korábban 

elműködött úgy elég sokáig a település, hogy nem volt oktatási meg kulturális referens,  hogy 

majd az iskolaigazgató, meg majd a faluház igazgató, meg majd egyeztessenek, de ha van 

egy olyan személy, aki ezt a munkát átlátja, koordinálja, összefogja, aki össze tudja kötni 

ezeket a kezdeményezéseket, az nagyon sokat tud a dolgok hatékonyságán javítani. Nyilván 

személyfüggő, tehát kell találni ide még munkatársakat, de én kérdezem is Katalin arról, 

hogy mi a véleménye erről, mint aki ezt belülről látja, hogy érdemes lenne-e egy szervezeti 

egységgé továbbfejleszteni úgymond ezt az egyszemélyes műfajt, amit ő itt a hivatalon belül 

végez, mert ő maga erre tenne javaslatot, de ezzel a kérdéssel, hogy ez működőképesnek 

látszik-e.  

Ihászné Pálfi Katalin: Véleménye szerint a megfelelő személyt kell megtalálni. Az 

másodlagos, hogy milyen szervezeti keretben dolgozik. Az a lényeg, hogy komplexen lássa 

az ifjúságot érintő kérdéseket. A hivatalon belül az egyes szervezeti egységek között jól 

működnek az emberi kapcsolatok, egy-egy feladat, probléma megoldásához bármikor lehet 

segítséget kapni a kollégáktól. Régi meggyőződése, hogy az ifjúságpolitika a jól működő 

intézményeken keresztül valósul meg legfőképpen. Éppen ezért kell az összerendező 

gondolkodás, ami Fekete Péter javaslatához visz vissza. Többféle megoldás működhet jól. 

Ezt alaposan meg kellene még vitatni egy műhelymunka keretében. 

Szakadáti László: Ha nincs elég megtartó erő abban, amit teszünk, beleértve az összes 

intézményt, egyesületet, amiről említés történt, akkor nem egy személyt kell keresni, hanem 

vissza kell térni az intézményekhez, különböző szerveződésekhez és meg kell próbálni ezt a 

megtartó erőt erősíteni. Kétféle probléma van, egyrészt azoké, akik nem tudnak integrálódni, 

mert nem áll mögöttük a család, illetve azoké, akik a helyi ehetőségek hiányában az iskolai 

éveik alatt máshol kialakuló baráti körrel máshol találják meg a szórakozási, művelődési 

lehetőségeiket. 

Nánási Tamás: Tapasztalatai szerint a településeken több színtéren zajlik az ifjúságsegítés. 

Egyrészt van a közösségszervező, közművelődési rész, másrészt a szociális, családsegítő 

intézményben folyó munka. 

dr. Kovács András: Egyáltalán nem tudja támogatni, hogy a polgármesteri hivatalban 

köztisztviselő személy lássa el ezt a feladatot, akinek 8-16.30-ig tart a munkaideje. Nem látja 

célszerűnek emiatt egy új szervezeti egység létrehozását. Inkább az önkormányzat 

részeként, rugalmas munkaidőben, a polgármester felügyelete alatt működhetne 

megfelelően. 
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Nánási Tamás: Minden egyes hozzászólásban érződött azt a közös pontot, hogy két szinten 

érdemes továbblépni, úgymond alulról az intézmények részéről, intézményi szinten 

építkezni, és a koordinációt erősíteni az önkormányzati szinten. Ennek a koordináció 

erősítésnek többféle verziója merült föl, a referensi pozíciók bővítése,  az alpolgármesteri 

pozíciónál egy erőteljesebb figyelem, és elhangzott az önkormányzati tanácsadó is. Tehát 

nem a hierarchián belül, hanem a hierarchián kívülről fölkért szakértőnek az alkalmazása.  

Korbuly Klára: Egyrészt van egy intézményhálózat ami ezzel a korosztállyal foglalkozik. 

Lehet, hogy annak vannak olyan pillérei, amiket esetleg meg kell erősíteni akár 

adminisztratív szempontból, hogy képes legyen pályázatok tömegével foglalkozni. Másrészt 

alpolgármester úrhoz hasonlóan azt gondolja, hogy leginkább egy bizonyos szociokulturális 

háttérrel rendelkező rétegről van szó, mert  így általában az ifjúságról beszélni azért nagyon 

nehéz, mert a középiskolás kortól kezdve ezek a gyerekek kikerülnek Biatorbágyról. Tehát a 

megtartóerő azért nincsen, mert a társadalmi kapcsolataik nem ide kötik őket. Persze 

bizonyos szinten igen, mert az egyházközségük meg a sportegyesületük esetleg igen. 

Budapesten alakulnak ki a társadalmi kapcsolataik és odajárnak „bulizni”, mert az 

osztálytársainak fele ott lakik. Tehát innentől kezdve arról beszélni, hogy itt hogyan lehet 

őket megtartani, nagyon nehéz. Mégis csak arra kell koncentrálni, hogy vagy tényleg olyan 

programkínálat kell, ami ide vonzza őket. Bár az, hogy kivel megy arra a programra az 

sokkal fontosabb ennek a korosztálynak, mint az, hogy mire. Magyarul, ha nincs egy 

középiskola, nem biztos, hogy annyira gyötrődni kell azon, hogy a fiatalok a szabadidejüket 

nem feltétlenül itt töltik el. 

Fekete Péter: Mindenképpen szeretné rögzíteni, hogy a polgármesteri hivatal szervezeti és 

működési szabályzatát a képviselő-testület fogadja el, tehát a képviselőknek, a bizottságnak 

dolga azzal foglalkozni, hogy a hivatalban az ügyek intézése milyen szervezeti keretekben, 

milyen szakemberekkel folyik. Az oktatási, kulturális, sport és ifjúsági ügyekkel nagyon sok 

hivatalban önálló osztály vagy csoport foglalkozik. Erre számtalan példa található. Kérdés, 

hogy Biatorbágy elérte-e már azt a fejlettségi fokot, hogy ilyen szervezete, ilyen szakembere 

legyen. Jelenleg ennek a bizottságnak a teljes feladatkörét a 40 fős hivatalon belül egy 

személy fedi le. Az biztos, hogy az a feladat, aminek nincs felelőse, nem lesz ellátva. 

Javasolja megfontolni egy olyan szervezeti keret kialakítását, amelyben az oktatás, a 

közművelődés, a sport és az ifjúsági ügyek intézése zajlik. 

Nánási Tamás: Nem azt akarta, hogy a bizottság ne foglalkozzon a hivatal szervezeti 

felépítésével, csak nem akarta, hogy apró részletekbe vesszen ez a diskurzus. 

Tóth Tamás: Az ifjúsági koncepció nem az ifjúság valamely szűkebb rétegével foglalkozik, 

ezért a kérdést nem lehet, nem szabad az ifjúságvédelemmel azonosítani. Az elkészült 
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koncepció nem azt akarta kimondani, hogy Biatorbágynak nincs megtartó ereje, hanem rá 

akart világítani a hiányokra. Melyek azok a hiányterületek, amelyek intézkedést kívánnak. Az 

oktatási referens mintájára gondolták az ifjúságpolitikai referensi pozíciót kialakítani abból a 

tapasztalatból kiindulva, hogy a 2006-os ifjúsági koncepció megvalósítása is megakadt a 

középtávú terveknél, mert nem volt, aki végig menedzselje a feladatokat. 

Nánási Tamás: Megköszöni az észrevételeket és a javaslatokat. Úgy gondolja, hogy ezt a 

témát a következő bizottsági ülésen fogják tárgyalni. Mindazt, ami itt elhangzott. Van egy 

elfogadott ifjúságpolitikai koncepció és annak a végrehajtásáról zajlik a beszélgetés. Ezen 

végrehajtás első lépcsője a cselekvési terv. A cselekvési terv a bizottság elé került, és 

amellett, hogy a munkát megköszönik, átdolgozását javasolja, ezt a szót kell használja, mert 

nem csak apró módosításokról van szó, hanem valószínűleg egy új táblázatot kell majd 

készíteni. Másrészt újabb tárgyalás összehívását javasolja az önkormányzat 

közreműködésével, ahol konkrét javaslatok megfogalmazására kell törekedni az ifjúsági 

ügyek telepítésére önkormányzati, hivatali és intézményi szinten. Ami a bizottsági javaslatot 

illeti, az az lenne, hogy megköszöni a munkát, és a cselekvési terv átdolgozását kéri, 

tárgyalás összehívásával, ahol az önkormányzat is jelen van, ahol konkrét javaslatokat kér 

megfogalmazni a bizottság az önkormányzat és intézményi fejlesztés a verzióira, várható 

következő lépéseire.  

Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

a javaslatot. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület 

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

14/2015. (I. 26.) számú határozata 

Biatorbágy Város ifjúságpolitikai koncepciójáról 

 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta az ifjúságpolitikai koncepció cselekvési 

tervét. Javasolja a cselekvési terv átdolgozását az önkormányzat bevonásával, valamint az 

önkormányzati és intézményi szervezeti fejlesztési szintek kidolgozását. 
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3) A Biatorbágyon működő civil szervezetek 2015. évi támogatásáról 

Nánási Tamás: A 2014-es pályázati kiírás aktualizált változatának meghirdetéséről szól az 

előterjesztés. Összesen egy dátum maradt tévesen a szövegben, azt kéri majd javítani. 

 

Szakadáti László: A pályázati kiírás apropóján felveti annak a kérdését, hogy a civil 

szervezeteken kívül, olyan magánszemélyek támogatásáról is kellene szabályt alkotni, akik 

magánemberként visznek véghez olyan cselekedetet, amellyel öregbítik a város jó hírnevét 

itthon és külföldön. Ilyen például Chemez Farkas zarándokútja, amelyet a város 

támogatandónak tart, de mindig nehézkes eldönteni, hogy milyen kategóriába sorolható az ő 

tevékenysége. 

 

Varga László: Nem volna szerencsés most visszatérni egy régebbi létállapotba. Több éven 

keresztül sikerült létrehozni és elfogadtatni ezt a rendszert, ami kezd bejáratódni és jól 

működni. Amennyiben egy magánszemély a város jó hírnevét gyarapító programot hajt 

végre, azt a kommunikáció részének tartja, ott lehet tervezni a fedezetét, és eldönteni a 

támogatás mértékét. Az előterjesztett anyaggal kapcsolatban volna még két felvetése. A 

kiírás, római négyes pontja úgy szól, hogy a pályázatok elbírálásánál előnyben részesülnek 

a legalább három szervezet által közösen vállalt programok és célok. Ehhez hasonlóan 

érdemes lenne meggondolni, hogy legyen egy olyan kitétel is, hogy „valamint azok a 

pályázati célok  kiemelten kezelendők, amelyek az ifjúsági korosztály helyi közösségekbe 

való bekapcsolódását segítik elő”. Ez már egy olyan pont lehet, ami az előbb   hosszasan 

tárgyalt problémák egy részére megoldást adhat, ha vannak olyan közösségi 

kezdeményezések, amik a közösségbe próbálják bevonni fiatalokat, akik egyébként nem 

tudják, hogy éppen mit csináljanak magukkal. Valamiféle utánpótlás képzés is elindulhat 

azokban a közösségekben, lásd a FiFiKének az intő példáját, akik remekül működtek addig, 

amíg ők maguk voltak a FiFik, aztán amikor elkezdtek már középkorú FiFiKévé válni, 

gyakorlatilag akkor döbbentek rá, hogy egy légüres tér van mögöttük. Tehát ezt a célt is 

szolgálhatná egy ilyen kitétel. Javasolja továbbá, hogy az új kiírásban is szerepeljenek 

konzultációs lehetőségként megjelölve azok a személyek, akik segítik a civileket a 

pályázatuk elkészítésében. Ő maga szívesen vállalkozik erre a feladatra. 

Nánási Tamás: Mindig lesznek  a közművelődésben olyan alkotások, alkotók, vagy 

személyiségek, akik ebbe a jogi személyiségrendszerbe nem helyezhetők bele és valamilyen 

módon az önkormányzathoz fordulnak. Ezeket egyéni kérelmekkel rendezhető kérdésnek 

gondolja. Az elhangzott javaslatokat köszöni, a IV/4-est szavazásra fogja külön föltenni. A 

VI/6-osnál, alpolgármester ajánlkozását nagy köszönettel fogadja. A pályázatok 

elszámolására vonatkozó pontban az évszámot 2016-ra kell kijavítani.  



10 
 

Szádváriné Kiss Mária: Úgy látja, hogy jobban ki kellene domborítani a kiírásban, hogy nem 

csak programra, hanem tárgyi eszköz beszerzésére, kiadványokra is lehet pályázni. 

Túlságosan programcentrikussá vált ez a pályázat. Bátorítani kellene még jobban a civileket, 

hogy összefogással valósítsanak meg programokat, mert így túl sok a kicsi, elaprózott 

program. 

Nánási Tamás: A kiírás 2/1 pontjában az szerepel, hogy a civil szervezet alapító okiratában, 

alapszabályában megjelölt célok megvalósítását segítő tevékenységekre lehet pályázni. Ez 

eléggé tág megfogalmazás. Ha nincs több észrevétel, hozzászólás, akkor szavazásra teszi 

fel a két technikai jellegű javaslatot, az évszám kijavítását és Varga László alpolgármester úr 

megadását a pályázattal kapcsolatos konzulensként, továbbá a IV/4-es pont kiegészítését 

azzal a szövegrésszel, hogy a pályázat elbírálásánál a korábbiak mellett előnyben 

részesülnek az ifjúsági korosztály helyi közösségekbe való bekapcsolódását segítő 

programok. 

Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta 

a módosító javaslatokat. 

Nánási Tamás: Az elfogadott módosító javaslatokkal együtt szavazásra bocsájtja a civil 

szervezetek 2015. évi támogatásának pályázati kiírását. 

Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

és elfogadásra javasolta a civil szervezetek 2015. évi támogatásának pályázati kiírását. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

15/2015. (I. 26.) számú határozata 

A Biatorbágyon működő civil szervezetek 2015. évi támogatásáról 

 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta a Biatorbágyon működő civil szervezetek 

2015. évi támogatásáról szóló előterjesztést. A bizottság kéri a pályázati felhívás 

pontosítását az elszámolás benyújtására vonatkozó dátum esetében. Javasolja, hogy a 

kiírás IV/4. pont utolsó mondata egészüljön ki a „valamint azok, amelyek az ifjúsági 

korosztály helyi közösségekbe való bekapcsolódását segítik elő” szövegrésszel. A pályázati 
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kiírást és az előterjesztés határozati javaslatát az előbbi kiegészítésekkel támogatja és 

elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 

4) A Biatorbágyi Értéktár Bizottság működésével összefüggő kérdésekről 

Nánási Tamás: Korábban a képviselő-testület úgy döntött, hogy élni kíván azzal a 

lehetőséggel, amit a hungarikum törvény és a vonatkozó kormányrendelet biztosít az 

önkormányzatoknak, hogy egyfajta közös dokumentumba foglalják össze a településük 

fontosabb  kulturális, természeti, épített környezeti és egyéb védendő értékeit, és ennek 

összegyűjtésére, gondozására egy bizottságot hozzanak létre.  A képviselő-testület 

a  Faluház igazgatóját bízta meg a bizottság megalakításával, a tagok felkérésével, illetve 

ennek a bizottságnak a létrehozásával. Ez a bizottság Szádváriné Kiss Máriának 

köszönhetően fölállt, az ő elnökletével működött. Amit eddig a bizottság letett az asztalra, az 

egy előkészítő folyamat volt, annak tisztázása, hogy mi is pontosan a feladat, és milyen 

szervezeti keretek között, hogyan érdemes ezt folytatni tovább. Tehát most az értéktár 

bizottság újjáalakulására, újjáalakítására készült javaslat, illetve egy hiányosság pótlására 

kerül sor, ugyanis a kormányrendelet előírja, hogy az önkormányzat úgy hozza létre az 

értéktár bizottságot, hogy annak SZMSZ-ét is elfogadja. A jogszabály nagyon általános, nem 

szól semmi különösebb konkrétumról, hogy ezt hogy kell létrehozni, ki hozza létre, mi van 

benne, mi nincs benne, de egy dolgot megszab, hogy szervezeti és működési szabályzatot 

kell a bizottságnak adni. Erre vonatkozóan egy tervezet szerepel az asztalon, melyet az 

értéktár bizottság tagjai új ember bevonásával megtárgyaltak. Az előterjesztett dokumentum 

tartalmaz javaslatokat a bizottság eddigi személyi összetételének megváltoztatására. A 

legelső, amiről dönteni kell, az elnök személyének megváltozása.  Köszönet illeti a Faluház 

igazgatójának a munkáját, aki eddig gondozta az értéktár ügyeit, de mindenki számára 

elfogadható, hogy ennek a bizottságnak a vezetése már túl sok teherrel járna, illetve nem is 

mindig szerencsés az igazgató és elnöki funkciók keveredése. Az értéktár bizottság felvette 

a kapcsolatot Tótpál Judittal, és felkérte őt e tisztség elvállalására. Tótpál Judit a felkérést 

elfogadta.  Két biatorbágyi civil szervezetet szeretne még az értéktár bizottság munkájába 

bevonni, akik aktívan  foglalkoznak jelen pillanatban is az értékvédelmi tevékenységgel, és 

rendelkeznek egyfajta gyűjteménnyel is, meg hát inkább gyűjteményekkel, feltárt értékekkel 

és felmérésekkel. Ők a Biatorbágy Kultúrájáért Alapítvány és a Biatorbágyi Tájvédő Kör 

Egyesület, személy szerint Horváth Imre és Tüske Emil. Mivel az utóbbi egy évben nem vett 

részt érdemben az értéktár bizottság munkájában, ezért a tagság azt javasolja, hogy 

Kalácska Róbert mentesüljön a bizottsági munka alól, és ő helyébe kerüljön Tótpál Judit. Így 

jönne létre a 9 fős bizottság, amelyiknek az lenne a feladata, hogy az idei esztendőben 

elvégezze végre ezt a törvényi feladatot, és idehozza a képviselő-testület elé a biatorbágyi 

értéktárat, ami természetesen később tovább bővíthető, tehát nem egy zárt dokumentum, de 
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azért már tartalmazná a legfontosabb dolgokat. Ennek érdekében volt korábban bizottság 

előtt az is, hogy egy konferencia szervezésére is sor kerülhetne. Most a legújabb ötlet szerint 

elsősorban helyi előadókkal, és a helyi kincsek és helyi értékek összegyűjtése lenne ennek a 

tanácskozásnak a feladata. Tehát a személyi változások és az SZMSZ elfogadása volna 

most a feladat. 

Szádváriné Kiss Mária: Személy szerint megtiszteltetés volt számára, hogy létrehozhatta a 

helyi értéktár bizottságot. A megalakulás óta eltelt idő megérlelte azokat a változásokat, 

amelyekről Nánási Tamás elnök úr hozzászólásában említést tett. A javasolt személyi 

változások a civil szférát fogják erősíteni, és ez rendjén való. A tervezett konferencia anyaga 

lényegében összeállt, egy végül sikertelen pályázati dokumentum részeként, erre bízvást 

lehet támaszkodni az idei célkitűzések megvalósításában. 

Nánási Tamás: Az előzőekhez még annyit kiegészítésül, hogy a bizottság üléseire egy-egy 

témához meg kívánja hívni az adott napirend jeles biatorbágyi képviselőit, de létszámában 

szeretné megőrizni az operatív munkához szükséges kereteket. 

Fekete Péter: Szeretné, ha az elnöki poszt várományosának a személyéről, eddigi 

tevékenységéről kaphatna a bizottság egy kicsit több tájékoztatást. 

Szádváriné Kiss Mária: Tóthpál Judit régi biatorbágyi családból származik, a családjával is 

itt lakik. Építész, a Budapesti Műszaki Egyetem tanára. Már a szakdolgozatát is a viaduktról, 

mint ipari műemlékről írta, és tanítványaival is több ízben foglalkozott ezzel a témával. 

Korábban aktívan részt vett a biatorbágyi közéletben. Az utóbbi években a három gyermeke 

miatt kicsit háttérbe vonult, de nagyon szívesen bekapcsolódna ismét a helytörténeti 

munkába. 

Nánási Tamás: A Nagy utca 31-33. értékvédelmi felmérését ő végezte tanítványaival. A 

viadukttal kapcsolatos kutatásairól egy konferencián is beszámolt annak idején.  

Szakadáti László: Tagja volt a Faluház bővítését előkészítő szakmai bizottságnak is. 

Ezekből az időkből emlékszik a munkájára.  

Nánási Tamás: Elnézést kér, hogy nem csatolták Tótpál Judit szakmai önéletrajzát az 

előterjesztéshez, de reméli, hogy a szóbeli kiegészítés elegendő a bizottság véleményének 

kialakításához. Az eddig elhangzottakon kívül szeretné még hangsúlyosabbá tenni, hogy 

azon túl, hogy a bizottság létrehozza ezt az értéktárat, más települések példája is mutatja, 

hogy utána használható volna arra, hogy az értéktár gondozásával párhuzamosan 

összefogja és koordinálja a város intézményeinek, civil szervezeteinek, kutatóinak 

helytörténeti tevékenységét. Tehát, hogy egyfajta műhelye lenne továbbiakban is biatorbágyi 

helytörténeti tevékenységnek, miután a törvényben megalkotott feladatait elvégezte. Erre 
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több kísérlet volt a város életében az 1980-as évek óta, mindegyik elindult, majd hamvába 

holt. Volt itt Hazafias Népfront Bizottmány, szakkör, és különféle egyszeri összejövetelek, 

amelyek jobbára egyes kiadványokra vonatkoztak. Tehát nem sikerült azt a fajta széleskörű 

koordinációt megteremteni soha ezen a településen, amelyik összefogta volna a helytörténeti 

munkát. Ezért az a javaslata, a kiosztott SZMSZ-hez módosító indítványa, hogy a bizottság 

feladatai körébe az is bekerülhetne, hogy a Biatorbágyi Értéktár létrehozása után, a 

gondozással párhuzamosan összefogja és a koordinálja a város intézményeinek, civil 

szervezeteinek, kutatóinak helytörténeti tevékenységét. Emellett két technikai észrevétele 

van még, hogy a bizottság tagjainak névsorát a jelen SZMSZ első számú melléklete 

tartalmazza, hogy ne kelljen SZMSZ-t módosítani, hogyha a bizottság összetételében 

valamilyen módosulás állna be. A bizottságnak tehát véleményt kell mondania az SZMSZ-

hez indítványozott  módosító javaslatról, az új személyi összetételről és magáról az SZMSZ-

ről. A bizottság elnöki posztjára javasolt személy Tótpál Judit. A titkári feladatokat továbbra is 

a polgármesteri hivatal dolgozója, Ihászné Pálfi Katalin látná el, a régiek közül továbbra is 

tagja maradna a bizottságnak Szádváriné Kiss Mária, Bolyki Eszter, dr. Lelkes Péter, 

Balassa János, és Nánási Tamás. Két új taggal egészülne ki a bizottság, Tüske Emillel a 

Biatorbágyi Tájvédő Kör Egyesület, és Horváth Imrével a Biatorbágy Kultúrájáért Egyesület 

képviseletében. Először a helyi értéktár bizottság működését kiegészítő módosító javaslatot 

teszi fel szavazásra.  

Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

és a helyi értéktár bizottság tevékenységi körének kiegészítéséről szóló módosító javaslatot. 

Nánási Tamás: Felteszi szavazásra az újjáalakuló helyi értéktár bizottság névsorát. 

Szavazás: 

A bizottság három igen szavazattal, egy tartózkodással (négy fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) a bizottság személyi összetételére vonatkozó javaslatot támogatta. 

Nánási Tamás: Az eddig elfogadott javaslatokkal, valamint a technikai jellegű 

módosításokkal együtt teszi fel szavazásra a Biatorbágyi Értéktár Bizottság szervezeti és 

működési szabályzatát. 

Szavazás: 

A bizottság három igen szavazattal, egy tartózkodással (négy fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) támogatta és elfogadásra javasolta a Biatorbágyi Értéktár Bizottság 

módosításokkal egybeszerkesztett szervezeti és működési szabályzatát. 
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Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

16/2015. (I. 26.) számú határozata 

A Biatorbágyi Értéktár Bizottság működésével összefüggő kérdésekről 

 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta a Biatorbágyi Értéktár Bizottság 

működésével kapcsolatos kérdéseket, ezen belül annak szervezeti és működési 

szabályzatát. A bizottság támogatja, hogy a Biatorbágyi Értéktár Bizottság tagjainak száma 9 

fő legyen. Támogatja, hogy az elnöki tisztséget Tótpál Judit töltse be. Támogatja, hogy a 

Biatorbágy Kultúrájáért Alapítvány részéről Horváth Imre, a Biatorbágyi Tájvédő Kör 

Egyesület részéről Tüske Emil tagja legyen a bizottságnak. Javasolja, hogy az értéktár 

bizottság tevékenységi köreinek felsorolása egészüljön ki az „Az értéktár bizottság támogatja 

az értékek népszerűsítését, összefogja, koordinálja az intézmények, a civil szervezetek 

helytörténeti munkáját” szövegrésszel. Fentiek figyelembe vételével támogatja és 

elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek a Biatorbágyi Értéktár Bizottság szervezeti és 

működési szabályzatának elfogadását. 

 

5) A 2014. decemberi és januári önkormányzati rendezvények értékelése 

Nánási Tamás: A maga részéről szeretne köszönetet mondani a magyar kultúra napja 

alkalmából szervezett rendezvényért a Faluháznak, annak szellemiségéért, emberségéért, 

sikeréért. 

Szádváriné Kiss Mária: Megköszöni az elismerő szavakat. Reméli, hogy ez a rendezvény 

nem az idei és csúcspontja, hanem valaminek a kezdete. Több éves építkezés, 

arculatteremtés egyik állomásához érkezett a Faluház. Külső szemek is észrevették már, 

hogy milyen jó az együttműködés az önkormányzat és az intézmény között. A sikerhez nagy 

mértékben hozzájárult, hogy az önkormányzat még tavaly megszavazta ennek e 

rendezvénynek a költségeit, jóval megemelve a korábbi keretet. Külön öröm, hogy a 

meghívottak, akik olyan szervezetek és személyek, akik az elmúlt évben sokat tettek a 

városért, megtisztelték jelenlétükkel az eseményt. 

Ábrahám Ferencné: Szeretné jelezni, hogy nagytiszteletű úr más elfoglaltsága miatt nem 

tudott részt venni az eseményen, de ő, mint presbiter képviselte nem csak az iskolát, de a 

református egyházközséget is. 

Nánási Tamás: Nem lévén több hozzászólás, kéri a bizottságot a tájékoztató elfogadására. 

Szavazás 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

tájékoztatót elfogadta. 
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Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

17/2015. (I. 26.) számú határozata 

A 2014. decemberi és januári önkormányzati rendezvények értékelése 

 

Az oktatási és kulturális bizottság meghallgatta a 2014. decemberi és 2015. januári 

rendezvények lebonyolításáról szóló tájékoztatót. Különösen magas színvonalúnak tartotta a 

magyar kultúra napja alkalmából rendezett ünnepséget. 

 

6) A 2015. februári-márciusi önkormányzati rendezvények előkészítése 

Kecskés László képviselő úr megjelent a bizottság ülésén. 

Szádváriné Kiss Mária: A leadott írásos anyagot kiegészíti azzal az információval, hogy 

idén először sor kerül egy főzőversenyre, a legjobb, legízletesebb disznótorost 

vándorfakanállal díjaznák. Most zajlik éppen a verseny szabályzatának a kidolgozása, a 

részletek finomítása, a zsűritagok felkérése. 

Továbbra is gond az ilyen és hasonló sok emberre számító városi rendezvények 

meghirdetésével kapcsolatban a molinó kihelyezési tilalom. Előre láthatóan nagy sár lehet a 

rendezvény napján, ezért keresik a jó megoldást, esetleg a parkolókba telepítését a 

programnak. A civil szervezetek nem fognak árat emelni. Több kritika is érte a rendezvény 

plakátját. Szerinte jó, és nem baj, hogy sokaknak nem nyerte meg a tetszését, és az a 

lényeg, hogy beszélnek róla, és így magáról a rendezvényről is. 

Ami a március 15-ei ünnepséget illeti, az idén különleges alkalom lesz, mert felavatásra kerül 

Lelkes Márk új Petőfi-szobra. A Biatorbágyi Általános Iskola, a Biai Református Általános 

Iskola és az alapítványi Czuczor Gergely tagiskola fog ünnepi műsort adni. A szokásoktól 

eltérően vasárnap délután kerül sor a rendezvényre. Várják természetesen az óvodásokat és 

a családokat is. Reméli, hogy az időjárás megfelelő lesz, és egy igazi szép családi program 

valósulhat meg. Felvonulás is lesz, igaz, nem fáklyákkal, hanem zászlókkal, a délutáni 

időzítés miatt. A cél itt is ugyanaz, mint minden más önkormányzati rendezvénynél, hogy 

minél nagyobb összefogással a közösség együtt tudjon ünnepelni. 

Varga László: Visszatérve a disznótorhoz, annak is a plakátjához. Véleménye szerint 

önkormányzati rendezvény esetén nagyobb a felelősség abból a szempontból, hogy az 

önkormányzathoz és a polgármesterhez köti a lakosság annak minden részét, tehát a 

plakátot is. Nem engedhető meg, hogy negatív élményként maradjon meg az emberekben. 
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Javasolja, hogy az önkormányzati rendezvények előtt legyen egyeztetés azok vizuális 

megjelenítésében is, ne egy grafikus ízlése határozza meg azt. 

Szakadáti László: Arra kéri az iskolaigazgatókat, hogy vonják be egy kicsit jobban az 

iskolás korosztályt a részvételbe, hogy tovább éljen ez a hagyomány akkor is, ha már a 

mostani generáció megöregszik. 

Kecskés László: Neki is a gyerekek hiányoznak erről a rendezvényről, pedig ennek a 

nemzedéknek szól igazán, akik már nem láthatnak ilyet az eredeti mivoltában. Kéri a 

jelenlévő intézményvezetőket, bölcsődevezető asszonyt, óvodavezető asszonyt, propagálja, 

szervezze egy kicsit, hogy a kisgyermekes szülők minél nagyobb számon jöjjenek el. 

Nánási Tamás: Javasolja ő is, hogy az általános iskolákat kicsit jobban vonja be a Faluház 

az előkészítésbe. Ha nincs több hozzászólás, javaslat, szavazásra teszi fel a februári, 

márciusi önkormányzati rendezvényekről szóló tájékoztatót. 

Szavazás 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta 

a tájékoztatást.  

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

18/2015. (I. 26.) számú határozata 

A 2015. februári-márciusi önkormányzati rendezvények előkészítéséről 

 

Az oktatási és kulturális bizottság meghallgatta 2015. februári és márciusi önkormányzati 

rendezvényekről szóló tájékoztatót. A bizottság javasolja, hogy a „Falu disznótora” 

rendezvény előkészítésébe legyenek bevonva az iskolák. 

7) A Benedek Elek Óvoda és a Gólyafészek Bölcsőde nyári nyitva tartásáról 

Nánási Tamás: Egyetlen kérdése az előterjesztésben javasolt nyári nyitvatartási renddel 

kapcsolatban az, hogy a bölcsődés gyermekek számára igény esetén a kéthetes teljes zárva 

tartás idejére tud-e az intézmény valamilyen formában ügyeletet biztosítani. 

Regős Zoltánné: Már tavaly is felvetődött ez a kérdés. Többféle megoldási lehetőséget 

körbejártak. Még leginkább a Biatorbágyon működő családi napközik jöhetnének szóba. 

Lévén a gyermekek még igen picurkák, nagy bennük a kötődés a megszokott környezethez 

és a megszokott nevelőkhöz. Mire megszoknák az új környezetet, le is telik a két hét. Tavaly, 
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ha már végleg nem volt más megoldás, a kisgyermeknevelők elvállaltak egy-egy gyereket 

néhány napra. 

Nánási Tamás: Javasolja, hogy készüljön egy felmérés a szülők körében, hogy meg tudja-e 

mindenki oldani ezt a két hetet, vagy kérnének valamilyen megoldást a bölcsődétől, a 

várostól. Ezzel a javaslattal együtt teszi fel szavazásra az előterjesztés határozati javaslatát. 

Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

a felmérésre vonatkozó javaslattal kiegészített határozati javaslatot. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

19/2015. (I. 26.) számú határozata 

A Benedek Elek Óvoda és a Gólyafészek Bölcsőde nyári nyitva tartásáról 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta a Benedek Elek Óvoda és a Gólyafészek 

Bölcsőde nyári nyitva tartásáról szóló előterjesztést. Támogatja és elfogadásra javasolja a 

határozati javaslatban szereplő nyitvatartási rendet azzal a kéréssel, hogy készüljön 

felmérés a bölcsődében arról, hogy volna-e igény a gyermekek elhelyezésének megoldására 

a bölcsőde két hetes teljes zárva tartásának ideje alatt. 

 

8) Az Orsósmagnó Múzeum Biatorbágyra telepítéséről 

Nánási Tamás: A képviselő-testület elvi döntése már 2008-ban megszületett. Most a 

kivitelezésről kell tárgyalnia a bizottságnak.  

Szakadáti László: Nyolc év után elérkezett a pillanat, hogy az önkormányzat döntsön a 

múzeum elhelyezéséről, tehát ki kell választani a megfelelő ingatlant és el kell kezdeni 

tárgyalni, egyeztetni a múzeum kialakításához szükséges műszaki és üzemeltetési 

feltételekről. Ebben az évben el kellene jutni a szerződéskötésig, még azt is bekalkulálva, 

hogy a költségek nagy része átcsúszik 2016-ra. 

Nánási Tamás : Az elhangzottak alapján javasolja,  hogy az oktatási és kulturális bizottság 

támogassa az Orsós Magnómúzeum Biatorbágyra telepítését 2015-16 év során, 

kezdődjenek tárgyalások a gyűjtemény  tulajdonosával a működtetés feltételeiről és a 

gyűjtemény elhelyezéséről., Az egyeztetések eredményeképpen kialakított együttműködési 

támogatás tervezete kerüljön vissza a képviselő testület elé.  
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Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

a javaslatot. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

20/2015. (I. 26.) számú határozata 

Az Orsósmagnó Múzeum Biatorbágyra telepítéséről 

 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta az Orsósmagnó Múzeum Biatorbágyra 

telepítésének kérdéseiről szóló előterjesztést. Javasolja Biatorbágy Város 

Önkormányzatának 116/2008.(06.26.) Öh. számú határozatában foglaltak végrehajtását a 

2015-2016-os évek során. Ennek érdekében tárgyalások megkezdését a gyűjtemény 

tulajdonosával a működtetési feltételekről. Javasolja, hogy egy együttműködési 

megállapodás tervezetével kerüljön a napirend a képviselő-testület elé.  

9) Az Oktatási és Kulturális Bizottság 2015. évi munkatervéről 

Nánási Tamás: Egyetlen módosító javaslata, hogy a sportkoncepció további tárgyalása ne a 

márciusi, hanem a februári bizottsági ülés napirendjére kerüljön. További kiegészítés, 

javaslat nem lévén, szavazásra bocsájtja az Oktatási és Kulturális Bizottság 2015. évi 

munkatervét a módosítási javaslattal együtt. 

Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

és elfogadásra javasolta az Oktatási és Kulturális Bizottság 2015. évi munkatervét azzal a 

módosítással, hogy Biatorbágy Város sportkoncepciójának tárgyalása a februári ülés 

napirendjére kerüljön. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

21/2015. (I. 26.) számú határozata 

Az Oktatási és Kulturális Bizottság 2015. évi munkatervéről 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta 2015. évi munkatervét. A bizottság azzal a 

kiegészítéssel fogadta el a munkatervet, hogy Biatorbágy Város sportkoncepciójának 

második fordulós tárgyalása márciusról kerüljön át a februári bizottsági ülés napirendjére. 

 



19 
 

10) "A legszebb konyhakertek - Magyarország legszebb konyhakertje" országos 

programhoz való csatlakozásról 

Varga László: Egyetlen pontosítást szeretne kérni: az előterjesztés szövegében. „A tavalyi 

évhez hasonlóan” szövegrész törlését kéri, mivel tavaly még nem a Faluház vett részt a 

program szervezésében, lebonyolításában. 

Nánási Tamás: Amennyiben más kérdés, javaslat nincs, az elhangzott módosítással teszi 

fel szavazásra a határozati javaslatot. 

Szavazás 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

22/2015. (I. 26.) számú határozata 

„A legszebb konyhakertek – Magyarország legszebb konyhakertje” országos 

programhoz való csatlakozásról 

 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta és elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „A legszebb konyhakertek – Magyarország legszebb konyhakertje” országos 

programhoz való csatlakozást. 

 

 

 Éhn András Nánási Tamás 
 bizottsági tag a bizottság elnöke 
 

 

  

 


